
GMINA PIETROWICE WIELKIE   47-480 Pietrowice Wielkie, ul. Szkolna 5 

 

 

Pietrowice Wielkie, dnia 15 kwietnia 2024 r. 

 

OP.1431.11.2024 

 

 

Szulc-Efekt Sp. z o.o. 

ul. Poligonowa 1 

04-051Warszawa  

 

Art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach, w odpowiedzi na petycję  

z dnia 15 września 2023 r.  przepisów w sprawie ,,rekonesansu na obszarze związanym  

z potrzebą stopniowego przygotowania się do wdrożenia w JST przepisów Dyrektywy 

2022/2555 z 14 grudnia 2022 roku w sprawie środków na rzecz wysokiego wspólnego 

poziomu cyberbezpieczeństwa na terytorium Unii - (NIS2),  oświadczam, że przedmiotowa 

Dyrektywa zwana dalej „NIS2” lub „Dyrektywa” w Artykule 2 ust. 2 pkt ,,f” ma również 

zastosowanie do podmiotów w rodzaju tych, o których mowa w załączniku I lub II,  

w przypadku gdy podmiot jest podmiotem administracji publicznej: 

1) na poziomie rządu centralnego, zdefiniowanym przez państwo członkowskie, zgodnie  

z prawem krajowym; lub 

2) na poziomie regionalnym, zdefiniowanym przez państwo członkowskie zgodnie  

z prawem krajowym, który zgodnie z oceną opartą na analizie ryzyka świadczy usługi, 

których zakłócenie mogłoby mieć znaczący wpływ na krytyczną działalność społeczną 

lub gospodarczą.  

Natomiast przepis Artykułu 2 ust. 5 pkt ,,a” Dyrektywy przewiduje, że państwa członkowskie 

mogą postanowić, że niniejsza dyrektywa ma zastosowanie do ,,podmiotów administracji 

publicznej na poziomie lokalnym”. 

Obowiązujące w Polsce przepisy nie wprowadziły obowiązku stosowania postanowień 

NIS2 przez podmioty administracji publicznej na poziomie lokalnym, to jest przez gminy. 

Wobec tego Gmina Pietrowice Wielkie aktualnie nie podjęła działań mających na celu 

przygotowania do wdrożenia przepisów Dyrektywy. 

Działania we zakresie objętym przedmiotowa petycją (szkolenia, audyty itp.) w celu 

wdrożenia postanowień Dyrektywy w Urzędzie Gminy Pietrowice Wielkie, zostaną podjęte 

niezwłocznie po wprowadzeniu zmian legislacyjnych nakładających na JTS obowiązek jej 

stosowania. Ewentualne wprowadzenie takich zmian bezsprzecznie będzie objęte vacatio 

legis. Wobec tego nasz Urząd będzie posiadał odpowiedni okres niezbędny do 

przeprowadzenia odpowiednich działań. 

Jednocześnie przepraszam za opóźnienie w załatwieniu przedmiotowej petycji. 

Wynikło to z okoliczności, iż pismo zawierające petycję (nadesłane pocztą elektroniczną w 

dniu 15 września 2023 r.), zawierało liczne wnioski o udzielenie informacji publicznej. 

Odpowiedź na wnioski z zakresu informacji publicznej została udzielona w ustawowym 

terminie. Jednakże na skutek przeoczenia, Państwa pismo z dnia 15 września 2023 r. 

pozostało w komórce organizacyjnej odpowiedzialnej za udzielanie informacji publicznej.  

W wyniku tego nie nadano biegu przedmiotowej petycji. 
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